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نگاهی به دیروزنامه های زنجیره ای

یکی از گرفتاری های روحانی 
مسئولیت های رسمی اوست!

سرویس سیاسی ـ
روزنامه شرق در سرمقاله شماره دیروزش ابتدا به شعری از سیدغلامرضا روحانی  اشاره می کند: »سپلشت آید و زن زاید 
و مهمان برسد – عمه از قم برسد، خاله ز کرمان برسد – خبر مرگ عموقلی برسد از تبریز – نامه رحلت دایی ز خراسان 

برسد – هر بلایی به زمین می رسد از دور سپهر – بهر ماتم زده ای بی سروسامان برسد...«
با این مقدمه نویسنده به سراغ رئیس جمهور می رود و گرفتاری های او را در سه دسته تقسیم می کند: »1( مسئولیت های 
رســمی یک رئیس جمهور]!![ هر کس دیگری هم که جای او باشــد باید وظایف خود را انجام دهد... 2( فشارهایی که این 

روزها قدرت های جهانی بر ایران می آورند.«
تــا اینجای کار و در این دو مورد که باید گفت روزنامه شــرق به زحمت افتــاده و فراصت فرموده اند و به این نتیجه 
رسیده اند که یکی از گرفتاری های روحانی انجام دادن کارهایی است که در شمار وظایف یک رئیس جمهور است! این نگاه 
طیف موسوم به اصلاح طلب است، چنانکه وظایف یک رئیس جمهور را گرفتاری های او می داند! بر همین بستر فکری است 
که این طیف دچار غرور ذاتی و تفرعن هستند. چرا که در هر پست و مقامی که هستند، اگر کمترین حد وظایف خود را 

انجام دهند، چون آن را وظیفه نمی دانند با تصور رفع گرفتاری دچار غرور می شوند.
در مورد فشارهای قدرت های جهانی نیز باید گفت که این فشارها مگر در دوره های پیشین نبوده است؟ به جز این، 
دولتمردان و حامیانشان در زمانی که بحث بر سر برجام و دستاوردهایش است، مدعی هستند که با »قدرت دیپلماسی« 
خود شرایط را برای کشور بهتر از قبل کرده اند. اما اینجا که بحث فرافکنی است و توجیه تراشی برای کم کاری دولت، از 
فشارهای بسیار نظام سلطه می گویند! به جز این ها دست کم پیش از این تمام خواسته های غرب را انجام نداده بودیم و در 

دستاوردهای جوانان این مملکت بتن نریخته بودیم و این احساس را نداشتیم که نظام سلطه کلاه سرمان گذاشته است.
روزنامه شرق مورد سوم از گرفتاری های روحانی را این گونه بیان می کند: »رویدادهای طبیعی از جمله سیل و توفان 

و زلزله و تبعات آنها که هم مردم را عاصی کرده و هم آه دولت را از نهادش برآورده است.«
آیا توزیع ارز و ذخایر طلای کشور با آن وضعیت در سال گذشته جزو وظایف دولت بوده یا نظام سلطه دولتمردان را 
با زور اسلحه به این کار مجبور کردند یا اینکه این موضوع جزو بلایای طبیعی است؟ آیا حقوق های نجومی نیز جزو بلایای 
طبیعی است؟ عدم حذف یارانه ثروتمندان یا عدم ساخت خانه در 6 سال گذشته و یا واگذاری شرکت های دولتی به ثمن 

بخش به نام خصوصی سازی و سپس نابود کردن آنها جزو کدامیک از موارد بالا است؟
روحانی روشن کند برای حل کدام مسئله غیرقابل حل 

اختیارات ویژه می خواهد
مصطفی هاشمی طبا، کاندیدای اصلاح طلب انتخابات ریاست جمهوری 96 در سرمقاله شماره دیروز روزنامه آرمان با 
عنوان »دولت ابتکار عمل به خرج دهد« نوشــت: »دولت باید برای برون رفت از شــرایط فعلی ابتکار عمل به خرج دهد و 
مجلس نیز همراهی کند...اکنون روسای 3 قوه با حکمی که مقام معظم رهبری به آنها اعطا کرده اختیارات زیادی دارند، 
اما به نظر می رسد که اگر همه اختیارات نیز به یک نفر تفویض شود، تا زمانی که بینش لازم وجود نداشته باشد وضعیت به 
همین روال باقی خواهد ماند. طبق قانون اساسی پس از مقام معظم رهبری رئیس جمهور دومین شخصیت کشور است و 
از اختیارات فراوانی برخوردار است. اینکه رئیس جمهور از اختیارات ویژه سخن می گوید، چندان دقیق نیست. آقای روحانی 
باید برای طرح چنین مسئله ای روشن کنند که چه محدودیتی در کار دارند و برای حل کدام مسئله غیرقابل حل اختیارات 

ویژه طلب می شود.«
هاشمی طبا در ادامه نوشت: »بهتر است ابتدا کارهای مدنظر آغاز شود و پس از آن اگر نیازی وجود داشته باشد، با توصیف 
دقیق مشکل از اختیارات ویژه سخن گفته شود. باید در هر موضوعی طرح های مشخص و روشن وجود داشته باشد و تا 
زمانی که طرح درست و دقیقی موجود نباشد، بود و نبود اختیارات ویژه هم تفاوت چندانی در عملکردها ایجاد نخواهد کرد.«
کارشناسان بارها تاکید کرده اند که دولت اختیارات و امکانات گسترده ای دارد و براساس این اختیارات باید با اهتمام 

جدی به اقتصاد مقاومتی و برنامه ریزی برای رونق تولید، مشکلات کشور را رفع کند. 
پرستو سازی از همسر دوم نجفی غیرمنطقی است

مجید ابهری، رفتارشناس دیروز در روزنامه آفتاب یزد نوشت: »پرستوسازی از خانم استاد و یا برنامه ریزی شدن ازدواج 
ایشان و ارتباط این پرونده با اقدامات زمان شهرداری آقای نجفی اگر ظالمانه نباشد، غیرمنطقی است چرا که در اصل موضوع 
یک انســان در یک پیوند نامناســب دچار اختلافات مختلف گردیده و دست به قتل زده است. ریزه کاری ها و نکات ظریف 
پرونده توسط قضات دادسرای جنایی که بارها چنین مواردی را مورد بررسی قضاوت قرار داده اند خیلی دشوار نیست اما 
ایجاد آشفتگی در فضای افکار عمومی مخصوصا در شبکه های اجتماعی کار منصفانه ای نیست چرا که بسیار احتمال دارد 
که هر کدام از ما در چنین موقعیتی قرار بگیریم در هر حال در اظهارنظرها و تحلیل ها خدا، وجدان، شرافت قلم و متانت 

حرفه ای را باید در نظر داشته باشیم.«
نوع مواجهه طیف موســوم به اصلاح طلب با ماجرای قتل همســر دوم نجفی، نمای دیگری از سقوط اخلاقی مدعیان 
اصلاح طلبی بود. این جریان آلوده نشان داد ابایی ندارد که برای تطهیر همپالگی خود از جنایت، مقتول را یک روز پرستوی 

اطلاعاتی و روز دیگر مرتکب گناه کبیره جا بزند.
دروغگویی اصلاح طلبانه در مورد شفافیت!

روزنامه شرق دیروز در گزارشی با عنوان »چرا نمایندگان مجلس زیربار شفافیت آرا نمی روند؟« به نمایشی حیرت آور 
درباره شفافیت پرداخت. حیرت آور از آن جهت که در دوره ای که طرح شفافیت مطرح شد، روزنامه های زنجیره ای از جمله 

همین شرق به آسمان و ریسمان بافی پرداختند تا بگویند که شفافیت خوب نیست و برای آزادی بیان مضر است!
نکته مهم در این باره آن است که این تیتر باید اینگونه می شد که »چرا اصلاح طلبان مجلس زیربار شفافیت آرا نمی روند؟« 
اما موضوع مهم دیگر آن است که در گزارش شرق در بخش موافقان شفافیت، نام دو خانم از نمایندگان اصلاح طلب 
ذکر شده است و هیچ  اشاره ای به نمایندگان فراکسیون ولایی نشده که طرح از جانب آنها ارائه شد و عملا فراکسیون امید 

یعنی اصلاح طلبان مجلس مانع تصویب آن شدند.
از دیگر نکات قابل تامل این است که پس از آنکه اصلاح طلبان با یک »تکل دو پا« طرح شفافیت را از صحن مجلس 
روانه بایگانی کردند، نمایندگان اصولگرایی مانند احمد امیرآبادی و حسینعلی حاجی دلیگانی و حجت الاسلام مجتبی ذوالنور 

و حجت الاسلام پژمانفر به صورت داوطلبانه به شفاف سازی عملکرد خود پرداختند.
دیگر نمی گذاریم عده ای در اردوگاه اصلاحات 

هرکه را دلشان خواست به مجلس و شورای شهر بفرستند
صادق خرازی، دبیرکل حزب ندای ایرانیان در مصاحبه با روزنامه ســازندگی در پاســخ به سؤالی درخصوص راهبرد 
انتخاباتی اصلاح طلبان گفته است: »در حال حاضر برگ برنده ای وجود ندارد. واقعیت این است که من جریان اصلاحات 

را فاقد هدف و برنامه می دانم.«
وی در بخش دیگری از این مصاحبه گفته است: »معتقدیم که جریان اصلاحات دچار  اشتباهاتی شده و این  اشتباهات 
شــوک جســمی را بر پیکره آن وارده کرده است. ما اعتقاد داریم پیرســالاری هنوز ادامه دارد. قطعا سیاست دوره قبل را 
برنمی تابیم که عده ای بنشینند و تصمیم بگیرند و هرکس را که دلشان خواست به مجلس و شورای شهر بفرستند و اعلام 

کنند هرچه ما می گوییم بگویید چشم؛ و در نهایت هم مسئولیتی نپذیرند. این داستان گذشته است.«
بین خاتمی و عمق جامعه فاصله زیادی افتاده است

خرازی در مورد »آقای تکرار می کنم« هم گفته است: »خاتمی خیلی از سیاست دور شده و علاقه ای ندارد که کنشگر 
سیاسی باشد. خاتمی نتوانسته جامعه را اقناع کند و این نشان می دهد که بین خاتمی، مشاورین ایشان و عمق جامعه فاصله 

زیادی افتاده است. نمونه آن بحث فدرالیسم است که اخیراً مطرح کردند.«

نگاه

درمکتب امام

خوش به حال شهدا
خوشا به حال آنان كه با شهادت رفتند! خوشا به حال آنان كه در اين قافله نور 

جان و سر باختند! خوشا به حال آنهايى كه اين گوهرها را در دامن خود پروراندند! 

خداوندا، اين دفتر و كتاب شهادت را همچنان به روى مشتاقان باز، و ما را هم از 

وصول به آن محروم مكن. خداوندا، كشور ما و ملت ما هنوز در آغاز راه مبارزه اند 

و نيازمند به مشــعل شــهادت؛ تو خود اين چراغ پر فروغ را حافظ و نگهبان باش. 

خوشا به حال شما ملت! خوشا به حال شما زنان و مردان! خوشا به حال جانبازان 

و اسرا و مفقودين و خانواده هاى معظم شهدا! و بدا به حال من كه هنوز مانده ام 

و جام زهرآلود قبول قطعنامه را سر كشــيده ام، و در برابر عظمت و فداكارى اين 

ملت بزرگ احساس شرمسارى مى كنم.
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نشســت اقتصادی بحرین قرار است اولین فاز اجرای طرح موسوم به »معامله 
قرن« باشد که به ابتکار آمریکا در منامه برگزار خواهد شد. این نشست در روزهای 
25 و 26 ژوئن )4 و 5 تیرماه( در منامه بحرین برگزار خواهد شد و طی آن وزیران 
اقتصاد به همراه ســران شرکت های تجاری منطقه ای و بین المللی حضور خواهند 
داشت. همزمان با اعلام این برنامه، برخی کشورها و دولت ها به صراحت اعلام کردند 
که در این نشست شرکت نخواهند کرد. روسیه و چین از جمله این دولت ها هستند. 
فلسطینیان نیز این نشست را خیانت به آرمان فلسطین دانسته و بر محکومیت این 
نشست تأکید نموده اند؛ اما نکته قابل توجه و تأملی که باید مورد توجه قرار گیرد 
این است که در حال حاضر و در آستانه برگزاری اجلاس منامه، سرزمین های اشغالی 
با یک بحران عمیق سیاسی درگیر است. برای اولین بار در تاریخ این رژیم جعلی، 
رهبر حزب پیروز در انتخابات اسرائیل نتوانست دولت تشکیل دهد. صهیونیست ها 
حدود دو ماه قبل، انتخابات پیش از موعد برگزار کردند و نتانیاهو به عنوان رهبر 
حزب پیروز، مأمور تشکیل کابینه شده بود ولی اختلافات شدید میان احزاب راستگرا 
مانع از آن شد که نتانیاهو بتواند کابینه ائتلافی تازه ای تشکیل دهد و بر همین اساس 
کنست رأی به برگزاری انتخابات مجدد در سرزمین های اشغالی داد. بر اساس مصوبه 
مجلس رژیم صهیونیستی که با ۷4 رأی مثبت در برابر 45 رأی منفی تصویب شد، 

انتخابات جدید قرار است روز 1۷ سپتامبر )26 شهریور( برگزار شود.
با توجه به این موضوع، برگزاری اجلاس منامه نیز با ابهام فراوان روبرو اســت 
چرا که مشخص نیست دولت آینده ای که در سرزمین های اشغالی بر سرکار خواهد 
آمد، چقدر با این موضوع و نظرات نتانیاهو به عنوان یکی از همراهان این پروژه با 
آمریکا، موافق باشــد؟ نباید فراموش کرد یکی از دلایل عدم امکان تشکیل دولت 
ائتلافی صهیونیستی، شخص نتانیاهو و فساد اخلاقی و مالی او و همسرش است. 
با این وصف بسیار بعید است که نتانیاهو در انتخابات آینده، بتواند موفقیتی کسب 
نماید. برگزاری تظاهرات اعتراضی اخیر علیه نخســت وزیر صهیونیستی در داخل 
ســرزمین های اشغالی که برخی از رسانه ها، عدد هشتاد هزار تظاهرکننده را برای 
آن اعلام کرده اند، ناتوانی در کســب موفقیت در جبهه نظامی و شکست خفت بار 
این رژیم در تهاجم اخیر به نوار غزه از جمله مسائلی است که می توان در خصوص 
عدم اقبال جامعه صهیونیستی به نتانیاهو در انتخابات آتی مورد توجه قرار داد. اگر 
آمریکایی ها اصرار بر برگزاری اجلاس منامه در تاریخ مقرر داشته باشند، طرح معامله 
قرن از ابتدا بر روی آب نوشته شده است و لااقل می توان به صراحت اعلام داشت 
که جز یک نمایش مضحک و تکراری، هیچ دستاورد دیگری نخواهد داشت و اگر 
قرار بر تعویق این اجلاس تا زمان انتخابات آتی صهیونیستی باشد، یعنی حداقل تا 
چهار ماه آینده هیچ تغییر وضعیتی در این خصوص انجام نخواهد شد و این مسئله 

نیز باخت دیگری برای طرف آمریکایی است.
وضعیت موجود انتخاب بد و بدتر برای آمریکا است. همان آمریکایی که تصور 
می کرد با تکیه بر گاوهای شــیرده منطقه و دولت ضعیف صهیونیستی می تواند 
آرمان فلســطین را به نابودی بکشــاند. توهمی که گذشت زمان ثابت کرد نه این 
دولت و نه دیگر دولت ها در آینده آمریکا توانایی چنین اقدامی را نخواهند داشت. 
داماد ترامپ بســیار خام تر از آن است که بتواند چنین پروژه مهمی را به سرانجام 
برســاند. سابقه پیمان هایی از قبیل کمپ دیوید و اسلو که به ظاهر مستحکم تر و 
با دخالت افرادی که به اذعان صاحب نظران در مقایسه با این جوان خام و تازه به 
دوران رسیده، بسیار قوی تر و پخته تر بودند نشان داد تصور این که بتوان فلسطین 
را فروخت و یا واگذار کرد، تصوری خام و خواب آشفته ای است که هیچ گاه تعبیر 
نخواهد شد. فلسطین پاره تن اسلام است و مقاومت مجاهدان راه خدا و خون های 
پاکی که برای آزادی قبله اول مسلمین بر زمین ریخته شده است، این سرزمین را 
به صاحبان واقعی آن بازخواهد گرداند. معامله واقعی این است. معامله ای که بهای 
آن نه دلارهای نفتی ســعودی بلکه مقاومت مجاهدان و ضمانت آن نه  وعده های 
شیطانی آمریکا این شیطان بزرگ بلکه  وعده الهی بر نصرت حتمی و امداد غیبی 
و نتیجه آن نه واگذاری و فروش فلسطین بلکه نابودی رژیم جعلی و کودک کش 
صهیونیستی و آزادی فلسطین و بازگشت این قبله نخستین مسلمین به  صاحبان 

اصلی آن خواهد بود.

معامله 
یا نامعادله قرن؟

علی اکبری

رئیس  قوه قضائیه گفت: ما نیازمند وکلای 
بدون مرز هستیم که بتوانند در عرصه های 
بین المللــی از حقوق مردم ایران و همچنین 

ملت های مظلوم دفاع کنند.
به گزارش روابط عمومی قوه قضائیه، آیت الله 
سیدابراهیم رئیسی عصر شنبه در دیدار با جمعی 
از وکلای دادگســتری بر اســتمرار ارتباط وکلای 
دادگســتری با دستگاه قضایی تاکید کرد و گفت: 
از آنجــا که وکلا به صورت مســتقیم با دادگاه ها، 
دادسراها، اصحاب دعوا، دعاوی مختلف و پرونده های 
پیچیده سر و کار دارند، نظراتشان برای قوه قضائیه 
می تواند بسیار راهگشا باشد و معتقدیم جریان وکالت 
می تواند نقش ارزنده ای در کاهش ورودی پرونده ها 

به دادگستری ایفا کند.
لزوم ساماندهی جریان وکالت 

رئیسی با بیان اینکه وکالت ریشه در فرهنگ 
اســلامی، قانون اساســی و قوانین موضوعه کشور 
دارد، اظهار داشــت: امروز وکالت یک نهاد رسمی 
و قانونی است اما مشکلاتی دارد که این مشکلات 
باید با همکاری خود وکلا حل شــود. در این راستا 
یکی از نکات بسیار مهم، ساماندهی جریان وکالت 
در کشور است که باید به صورت قانونی دنبال شود 
و این امر نیازمند یک حرکت علمی و یکپارچه است 
تا اگر نیاز به اصلاح یا تصویب قوانین است، بتوان به 

شکلی منطقی این موضوع را محقق کرد.
تأثیر شفاف سازی حق الوکاله ها 

در نگاه عمومی جامعه 
وی با اشــاره به قضاوت فضای عمومی جامعه 
نســبت به وکالت، این امر را نیازمند واکاوی دقیق 
دانست و خاطرنشــان کرد: شفاف سازی و واقعی 
کردن حق الوکاله ها برای مردم، سازمان امور مالیاتی، 
دســتگاه ها و مجموعه های مختلف، از بسیاری از 
بدبینی ها نسبت به نهاد وکالت پیشگیری می کند.

رئیس  قوه قضائیه همکاری و مشارکت وکلا در 

تهیه لوایح، قوانین و مقررات را موجب غنای تقنینی 
کشور دانست و افزود: کار هماهنگ مبارزه با فساد، 
امر بسیار مهمی است که همکاری همه بخش ها را 
می طلبد. اگر وکیل ناسالمی وجود دارد، خود جریان 
وکالت باید اولین مدعی او باشــد. از ســوی دیگر 
معتقدیم سلامت قوه قضائیه بدون سلامت قاضی و 
سلامت نهاد وکالت بدون سلامت وکلا امکان پذیر 
نیست. جریان سالم قضایی همراه با جریان سالم در 
درون کارشناسان، وکلا و ضابطان است و مردم؛ همه 

ما را یک مجموعه می بینند.
جریان سالم قضایی 

با جریان سالم وکالت همراه است
رئیســی با بیان اینکه سخن گفتن از سلامت 
قوه قضائیه بدون سلامت جریان وکالت امکان پذیر 
نیســت، بر ضرورت صیانت از سلامت نهاد وکالت 
در کشــور تاکید کرد و گفت: چرا باید اجازه دهیم 
چند وکیل، قاضی و کارمند ناســالم، نگاه مردم را 
به ما عوض کنند؟ این سالم سازی نیز با بخشنامه 
امکان پذیر نیســت بلکــه در میــدان عمل باید 

اعتماد آفرینی کرد و رضایت مردم را به دست آورد.
دریافت وجه برای دفاع از باطل

 اکل مال به باطل است
رئیس  قوه قضائیه، هدف مشترک جریان وکالت 
و قضاوت را کشف حقیقت و احقاق حق دانست و 
با بیان اینکه دریافت وجه برای دفاع از باطل، اکل 
مال به باطل است، خاطرنشان کرد: وکالت می تواند 
روند دادرسی را تسهیل کند و در این عرصه رعایت 
اخلاق وکالت از مهم ترین مسائلی است که همانند 

اخلاق قضاوت باید مورد توجه جدی باشد.
استقلال وکیل 

وی در ادامه با تاکید بر لزوم اســتقلال وکیل 
اظهار داشت: به موازات استقلال قاضی، معتقدیم 
وکیل هم باید استقلال داشته باشد. وکیل مستقل 
کسی است که در تشخیص و پیگیری حق موکل 
خود، کاملا مستقل و نفوذناپذیر عمل کند اما این 
اســتقلال به معنای عدم نظارت نیست. نظارت بر 
قاضی و وکیل به معنای بی اعتمادی نیســت بلکه 
به معنی تداوم اعتماد اســت و برای تضمین تداوم 

اعتماد و سلامت وکیل و قاضی، این سازوکار نظارتی 
در قانون پیش بینی شــده که باید فعال باشد تا از 
سوءاســتفاده ها جلوگیری کند. رئیس  قوه قضائیه 
با اشــاره به برخی انتقادات نســبت به ارائه چهره 
غیرواقعی از وکلا در رسانه ها، گفت: آنچه می تواند 
از این امر جلوگیری کند، عملکرد خود وکلاست و 
جز عملکردها هیچ چیز در افزایش اعتماد مردم به 

نهاد وکالت در کشور نمی تواند اثربخش باشد.
رئیسی با اشاره به تلاش های معاونت حقوقی قوه 
قضائیه برای پیگیری مسائل مربوط به نهاد وکالت 
با هم اندیشی خود وکلا، به موضوع تعداد وکلا در 
کشور  اشــاره کرد و افزود: اگر تعداد وکلا بیش از 
نیاز جامعه باشد، مشکل ایجاد می کند و فسادآور 
است. تعداد وکلا باید براساس جمعیت و نیاز کشور 
باشد. همچنین موسسات حقوقی باید ساماندهی 
شوند و این پذیرفته نیست که کسی بدون داشتن 

توانایی های لازم، موسسه حقوقی تاسیس کند.
نیاز کشور به حقوقدانان

 و وکلای بدون مرز
 وی با بیان اینکه نگاه جریان وکالت به مسائل 
کشور باید یک نگاه انقلابی باشد، گفت: امروز کشور 
با انواع تحریم ها دست به  گریبان است. کشورهای 
سلطه گر، به شکلی آشکار کنوانسیون ها و معاهدات 
مصوب سازمان ملل را نقض می کنند و این وظیفه 
وکلاست که در برابر این تجاوزگری ها بایستند. بر 
همین مبنا مــا نیازمند حقوقدانان و وکلای بدون 
مرز هســتیم که ضمن آشنایی با قوانین و مقررات 
داخلی، بر قواعد و مقررات بین المللی نیز  اشــراف 
داشته باشند و بتوانند به عنوان مدافع حقوق ملت 
ایران و ملت های مظلوم و مستضعف جهان در کانون 

توجه افکار عمومی دنیا قرار بگیرند.
براســاس این گزارش، چند تن از وکلا نیز در 
این دیدار به نمایندگی از سایرین به بیان مشکلات 

و نقطه نظرات خود پرداختند.

رئیس  قوه قضائیه در دیدار با وکلای دادگستری:

نباید اجازه داد چند وكیل و قاضی ناسالم نگاه مردم به سیستم قضایی را عوض كنند

مســئول سازمان بسیج ســازندگی از 
اینترنتی عمران اجتماعی  راه اندازی سامانه 

برای بازسازی مناطق سیل زده خبر داد.
محمد زهرایي مسئول سازمان بسیج سازندگی 
با اشاره به اجرای »طرح جهاد همبستگی ملی« برای 
سیل زدگان کشور اظهار داشت: اواخر فروردین بود 
که سردار غیب پرور رئیس سازمان بسیج مستضعفین 
از اجرای طرح جهاد همبستگی ملی خبر داد عنوان 
نمود که در این طرح، هر مسجد در سراسر کشور 
ساخت یک منزل مسکونی و هر کاسب تأمین یک 
کالای اساســی را عهده دار خواهد شد و بحمدالله 
در حــال حاضر، از اکثر اســتان ها خبرهای خوبی 
درخصوص اجرای طرح جهاد همبســتگی ملی به 
گوش می رســد و با اعلام آمادگی اقشار مختلف، 

می توان خرابی های حاصل از سیل اخیر در کشور 
را برطرف نمود.

وی ادامه داد: ســازمان بســیج مستضعفین 
در مواجهه با ســیل اخیر، دو مرحله را پیش بینی 
کرد که می توان به اســتقرار سپاه های استانی در 
مناطق جغرافیایی مشخص در استان های سیل زده 
و همچنین امداد و نجات مردم ســیل زده و ارسال 
اقلام مورد نیاز، تجهیزات مهندســی و گروه های 
جهادی  اشاره نمود که تا دهه اول ماه مبارک رمضان 

به پایان رسید.
زهرایی اضافه کرد: مرحله دوم اقدامات سازمان 
بسیج مســتضعفین، با اولویت تعمیرات، بازسازی 
و ساخت منازل ســیل زدگان کلید خورد و سردار 
غیب پرور رئیس سازمان بسیج مستضعفین طرح 

کمک به دولت برای بازسازی منازل سیل زدگان را 
مطرح نمود؛ چرا که دولت متولی کار در بازسازی 
منازل مردم ســیل زده اســت و ســازمان بسیج 
مستضعفین هم شبکه عظیمی از نیروی بسیجی 
و مردمــی را در خود دارد که می توان در مقابله با 

بحران ها از این پتانسیل مردمی بهره برد.
به گزارش خبرگزاری بسیج، مسئول سازمان 
بسیج ســازندگی تصریح کرد: طبق امضای تفاهم 
نامه ای میان بســیج و بنیاد مسکن، 20 هزار خانه 
از مناطق ســیل زده در دست تعمیر قرار گرفت و 
گروه های بســیجی و جهادی هم به کمک مردم 
ســیل زده شــتافتند و همین طور، طبق طراحی 
ســامانه ای به نام ســامانه عمــران اجتماعی به 
آدرس اینترنتی omranejtemaei.ir به منظور 

هدفمندسازی کمک های مردمی برای سیل دیدگان 
از سیل با محوریت مساجد راه اندازی گردید و نحوه 
کمک به ساخت مســکن و نحوه تامین کالاهای 
اساســی مردم سیل زده، به نمایش در آمده است و 
در این سامانه اینترنتی، هر خانه یک گروه و متولی 
جهادی پیدا می کند و خیران می توانند با مراجعه 
بــه این پایگاه اینترنتی، کمک های مردمی خود را 
واریز نمایند و در جریان ســاخت بازسازی منازل 
مردم سیل زده قرار بگیرند. زهرایی خاطرنشان کرد: 
سامانه اینترنتی »عمران اجتماعی« این امکان را برای 
خیران مهیا می سازد که در جریان پیشرفت خانه ای 
که برای ساخت و بازسازی اش کمک مادی نموده اند 
را مشاهده نمایند و این موضوع نشان دهنده شفافیت 

کار در این سامانه اینترنتی است.

سرویس سیاسی-
معاون مطبوعاتی وزارت ارشــاد که در 
مصاحبه ای مدعی پرداخت یارانه بیش از یک 
میلیاردی به کیهان شده بود، ضمن تکذیب 
این ادعا تاکید کرد تا کنون ریالی به کیهان 

یارانه پرداخت نشده است.
»محمد خدادی« معــاون مطبوعاتی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی روز شنبه طی گفت و گویی 
در توجیــه نابرابــری توزیع یارانــه مطبوعات به 
رسانه های همسو با دولت به ویژه روزنامه های متعلق 
به 3 نماینده اصلاح طلب مجلس در اقدامی عجیب 
و البته تاســف آور، در ادعایــی کذب نام روزنامه 
کیهــان را نیز در زمره روزنامه های دریافت کننده 

یارانه میلیاردی قرار داد!
وی که با باشــگاه خبرنگاران جوان گفت و گو 
می کرد در پاسخ به این سؤال که »یکی از مهم ترین 
چالش های رسانه های خصوصی و نیمه خصوصی 
رقابت نابرابر با رسانه هایی است که از کمک های 
دولتی و سازمانی برخوردار هستند. به عنوان نمونه 
گفته شده بیش از سه میلیارد تومان به روزنامه های 
سه نماینده اصلاح طلب تهران در مجلس توسط 
وزارت ارشــاد در یک سال گذشته پرداخت شده 
این ماجــرا چقدر صحت دارد؟« مدعی شــد: » 
اینطور نیست، یارانه مطبوعات براساس مختصات 
یک روزنامه شکل می گیرد، همه روزنامه هایی که 
معیار های لازم را داشــته اند این مبالغ را دریافت 
کرده اند. از هر امتیاز یا مبلغی که به این روزنامه ها 
داده ایم بقیه مطبوعات هم بســته به شرایطشان 
بهره مند شده اند. البته 6 روزنامه این مقدار یارانه 

را گرفته اند نه 3 روزنامه؛ روزنامه کیهان هم یکی 
از آنهــا بود که با آگهی و یارانه بیش از 1 میلیارد 

دریافت کرد.«
اقــدام غیرحرفه ای معــاون مطبوعاتی وزیر 
ارشــاد در ذکــر نــام روزنامه کیهان بــه عنوان 
روزنامه دریافت کننده یارانه، آن هم بدون اشــاره 
بــه نام دریافــت کننــدگان واقعــی یارانه های 
میلیــاردی در حالی اســت کــه روزنامه کیهان 
طی ۷ ســال گذشــته و از ابتدای دولت یازدهم 
 هیــچ مبلغی به عنوان یارانــه مطبوعات دریافت 

نکرده است. 
یارانه های میلیاردی 

به چند روزنامه نورچشمی!
ماجرا از آنجا شــروع شــد که چندی پیش 
برخی رسانه ها در اعتراض به شیوه تبعیض آمیز 
توزیع یارانه مطبوعاتی نوشــتند که روزنامه های 
اعتماد به مدیر مسئولی الیاس حضرتی، ابتکار به 
مدیر مسئولی محمد علی وکیلی و مردم سالاری 
به مدیر مسئولی مصطفی کواکبیان از نمایندگان 
اصلاح طلب عضو فراکسیون امید مجلس در یک 
سال گذشــته از معاونت مطبوعاتی وزارت ارشاد 

یارانه میلیاردی دریافت کرده اند. 
جالب اینکه مدیر مســئولان این سه روزنامه 
که نماینده مجلس هستند اسفند ماه گذشته در 
نامه ای به رئیس جمهور خواستار توجه به وضعیت 
اقتصادی مطبوعات در سال 98 شده و به مسئله 
یارانه مطبوعات پرداخته بودند. نام این سه نماینده 
همچنین، در زمان استعفای معاون سابق مطبوعاتی 
وزیر ارشاد نیز به گوش رسیده بود؛ نمایندگانی که 

گفته می شد تلاش داشتند با فشار بر وزارت ارشاد 
بیشترین امتیازات دولتی را برای روزنامه هایشان 
بگیرند، اما سعی کردند این اقدامات را در هاله ای 

از رفتار صنفی قرار دهند. 
دزدی ها و ریخت و پاش ها در دولت را 

به پای کیهان ننویسید 
از سوی دیگر اگر به پایگاه اینترنتی معاونت 
مطبوعاتی ارشاد مراجعه کنید، فهرست کاملی از 
پرداخت یارانه های نشــریات را خواهید دید که با 
هدف سیاست شــفافیت تمام مبالغ پرداختی به 
رسانه ها در آن آمده است. در این فهرست مشخصا 
روزنامه های »ابتکار« و »ابتکار جنوب« )متعلق به 
آقای محمدعلی وکیلــی(، »اعتماد« و »تعادل« 
)متعلق به آقای الیاس حضرتی( و »مردم سالاری« 
)متعلــق به آقای مصطفی کواکبیان( و همچنین 
روزنامه های اصلاح طلب شرق، آرمان امروز، آفتاب 
یزد، سازندگی، دنیای اقتصاد، جمهوری اسلامی و 
... نام برده شده که در سال 98 نیز همچون سال 
گذشــته یارانه میلیاردی دریافت کرده اند و نکته 
قابــل توجه اینکه اثری از نــام روزنامه کیهان در 

آن وجود ندارد. 
با این حال معاون مطبوعاتی وزیر ارشــاد در 
مواجه با پرسشی در این زمینه نام کیهان را نیز در 
فهرست روزنامه های دریافت کننده یارانه میلیاردی 
عنوان کرد و مدعی شد: »روزنامه کیهان هم یکی 
از آنها بــود که با آگهی و یارانه بیش از 1میلیارد 

دریافت کرد«.
 موضوعی که البته با واکنش جدی مدیرمسئول 
این روزنامه مواجه شد و طی تماس تلفنی با »محمد 

خدادی« خواستار ارائه توضیح درباره این نسبت 
ناروا و عجیب به کیهان شد. در این تماس به معاون 

مطبوعاتی وزیر ارشاد گفته شد: ».....«
واکنش نشان ندهید، تکذیب می کنیم! 
برغم اینکــه خدادی در ایــن تماس ضمن 
عذرخواهی از مدیر مســئول کیهان درخواســت 
کرد که به این اظهارات واکنشــی نشان ندهند تا 
معاونت مطبوعاتی با انتشار اطلاعیه ای در رسانه ها 
این موضوع را تکذیب کند، اما با گذشت یک روز 
نه تنها تکذیبیه ای در رسانه ها به ویژه رسانه های 
اصلاح طلب انتشــار دهنده دروغ اول منتشر نشد، 
بلکه با ارسال یک توضیح 4 خطی به دفتر روزنامه، 
این بار کیهان را به دریافت بودجه های عمومی از 

کشور متهم کردند.
در متن توضیح خدادی آمده اســت: معاون 
مطبوعاتی وزیر ارشاد در توضیح اشتباه متنی صورت 
گرفته در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران جوان گفت 
که روزنامه کیهان هیچ یارانه ای دریافت نکرده است. 
وی افزود: از ابتدای دولت یازدهم، یارانه رسانه های 
دولتی وابسته به بودجه عمومی کشور قطع شده 
اســت و یارانه مطبوعات تنها به رسانه های بخش 
خصوصی اعطا می شــود. روزنامه کیهان و سایر 
رسانه های دولتی و یا وابسته به بودجه های عمومی 
کشــور مانند اطلاعات، ایران، همشهری و .. هیچ 
مبلغی به عنوان یارانه مطبوعات دریافت نمی کنند 
و در راستای شفافیت و دسترسی آزاد به اطلاعات، 
فهرســت توزیع یارانه مطبوعــات نیز در فواصل 
مختلف پرداختی، در وب سایت معاونت مطبوعاتی 

وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی منتشر می شود.

معاون مطبوعاتی وزارت ارشاد:

عذرخواهی می كنم
كیهان هیچ یارانه ای دریافت نکرده است

مسئول سازمان بسیج سازندگی خبر داد

راه اندازی سامانه اینترنتی »عمران اجتماعی« برای بازسازی مناطق سیل زده

کرد  تصریح  آمریکایی  نشــریه  یک 
نیروی دریایی ایران می تواند آمریکا را در 

خلیج فارس، ناکار و متوقف کند.
نشنال اینترست در یادداشتی تحلیلی با اشاره 
به برخی تهدیدهای لفظی آمریکا نوشت: ژنرال 
سلامی فرمانده سپاه پاسداران ایران اخیرا گفت 
آمریکا آسیب پذیر است و نمی تواند قدرت ایران را 
در خلیج فارس به چالش بکشد. اما نیروی نظامی 
متعارف ایران از چه قابلیت هایی برخوردار است 
و آیا آنها واقعا می توانند در مقابل حمله احتمالی 

آمریکا مقاومت کنند؟
به گزارش انتخاب، نشنال اینترست می افزاید: 
ما در گذشته به توانایی های نیروی هوایی و زمینی 
ایران اشــاره کرده بودیم. اما اکنون قصد داریم 
مهم ترین نقطه قوت نیروهای متعارف ایران یعنی 
نیروی زیردریایی آنها را بررســی کنیم. ایران با 

کمــک زیردریایی های خود به چهارمین نیروی 
دریایی قدرتمند در دنیا تبدیل شده است.

تعــداد زیردریایی های ایران در مقایســه با 
دیگر ادوات جنگی نیروی دریایی بالاتر اســت. 
نیروی دریایی ایران در مجموع دارای 10 ناوچه 
موشــک انداز، ناو محافظ و ناوشکن است، اما در 
حال حاضر تعداد زیردریایی های  آن به 34 عدد 
می رسد. بیشــتر زیردریایی های ناوگان  ایران از 
کلاس کیلو با موتور دیزل الکتریکی هســتند. 
تعدادی از زیردریایی ها نیز از کلاس بومی غدیر 
هستند. باقی زیردریایی های ایران در زیرمجموعه 
کلاس یونوی کره شمالی قرار می گیرند. زیردریایی 
غدیر در مقایســه با کلاس های دیگر کوچک تر 
اســت، اما قابلیت های تهاجمی قوی تری دارد. 
کلاس غدیر همچون زیردریایی های کلاس کیلو 
دارای لوله های اژدرافکن 533 میلی متری است.

 ایران با همین داشــته ها می تواند به اهداف 
اســتراتژیک خود در منطقه دســت پیدا کند. 
ایــران نیازی نــدارد که نفــوذش را به آب های 
بین المللی گســترش دهد. در واقع، هدف اصلی 
نیروی دریایی ایران تضمین امنیت خلیج فارس 
و به طور ویژه تنگه هرمز اســت. زیردریایی های 
دیزل-الکتریکی ایران دارای قابلیت مین گذاری 
غیرقابل شناسایی هستند. به همین خاطر گزینه 
ایده آلــی برای انجام عملیات های گشــت زنی و 
 کمین علیه کشتی های جنگی متخاصم محسوب 

می شوند.
نیروی دریایی ایران اخیرا تصمیم گرفت که 
صنعت زیردریایی بومی خود را گســترش دهد. 
آنها به دنبال توسعه کلاس های بزرگ تر هستند. 
برای مثال، می توان به کلاس جدید فاتح اشــاره 
کرد. این زیردریایی از لحاظ مشخصات عملیاتی 

بسیار برتر از کلاس غدیر است. این کلاس همچون 
زیردریایی های دیگر ایران دارای لوله های اژدرافکن 
533 میلی متری اســت. رسانه های دولتی ایران 
گــزارش کرده اند که زیردریایی های کلاس فاتح 
دارای قابلیت شلیک موشــک های زیرسطحی 

هستند.
بدون شک نیروی زیردریایی ایران مهم ترین 
و تواناترین زیرشــاخه نیروی دریایی ایران است 
و پیش بینی می شــود کــه در آینده نیز جایگاه 
خود را حفظ کند. گفتنی اســت، رهبران ایران 
اهمیت زیادی برای منطقــه خلیج فارس قائل 
هســتند. نیروی دریایی ایران می تواند از ناوگان 
زیردریایی های خود برای پیاده سازی یک کمپین 
ضد دسترسی - ضد دستیابی )A2/AD( در تنگه 
هرمز یا حملات کمین غافل گیرکننده علیه مواضع 

آمریکا در خلیج فارس استفاده کند.

نشنال اینترست: ایران چهارمین نیروی دریایی قدرتمند دنیاست

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری 
قم گفــت: 9 پروژه اقتصــاد مقاومتی برای 
اطراف حرم مطهر  و ســاماندهی  بهسازی 
حضرت فاطمه معصومه)س( انتخاب و اراضی 
۴۸ هکتاری پردیسان نیز به عنوان پشتیبان 
اجرای طرح های ساماندهی در نظر گرفته شده 

است.
به گزارش ایرنا، محسن بهشتی در جلسه ستاد 
فرماندهی اقتصاد مقاومتی در ســالن جلسات امام 
جواد )ع( ادامــه داد: در اطراف حرم مطهر برخی 

نا بسامانی های شهری وجود داشته که بهسازی و 
زیباسازی آنها در دستور کار مسئولان استان قرار 

گرفته است.
بهشتی اضافه کرد: ساماندهی میدان آستانه، 
خیابان ارم، شیخان، فازهای 4 و 5 پروژه عمار یاسر 
و بهسازی ضلع جنوبی و شرقی حرم مطهر در طرح 

بهسازی اطراف حرم مطهر پیش بینی شده است.
معاون هماهنگی امور عمرانی اســتانداری قم 
با اشاره به برنامه اســتان در ساماندهی محورهای 
اطــراف حرم مطهر گفت: چهــارراه بازار تا میدان 

شهدا به مساحت 6 هکتار در دستور کار استان در 
زمینه بهسازی اطراف حرم مطهر قرار گرفته است.

وی همچنین تأکید کرد: آماده سازی اراضی 48 
هکتاری پردیســان برای آغاز طرح های ساماندهی 
و بهســازی اطراف حرم مطهر و انتقال کســبه و 
 ساکنان مناطق درگیر به پردیسان باید هرچه زودتر 

آغاز شود.
بهشتی در بخش دیگری از سخنان خود با  اشاره 
به وضعیت بهره برداری از دریاچه نمک تأکید کرد: تا 
زمانی که مسیر دسترسی به این دریاچه احداث نشود 

امکان سرمایه گذاری در آن وجود ندارد.
وی اضافه کرد: هزینه احداث راه دسترسی به 
این دریاچه بسیار سنگین بوده و به تنهایی از عهده 

راه و شهرسازی قم خارج است.
وی ادامه داد: طــرح مطالعاتی دریاچه نمک 
بــه کمیته امداد واگذارشــده و برای اســتفاده از 
ظرفیت های آن لازم است تا طرح مطالعاتی استان 
بــه کمیته امداد ارائه شــده و بر مبنــای آن نقاط 
اختلافی برطرف و زمینه استفاده و بهره برداری از 

آن فراهم شود.

رئیس  گروه برنامه ریزی بازسازی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی کشور گفت: 
دوره تنفس بازپرداخت تسهیلات ارزان قیمت بانکی برای بازسازی واحدهای 
مسکونی سیل زده کشور سه ساله شد و ساکنان مناطق سیل زده سه سال پس 
از پایان ساخت واحدهای آسیب دیده در مناطق شهری و روستایی، بازپرداخت 

وام های دریافتی به بانک های عامل را شروع می کنند.
به گزارش ایرنا، حامد روحانی در هشــتمین نشســت هماهنگی بازسازی مناطق 
ســیل زده خوزستان در بنیاد مسکن انقلاب اسلامی خوزســتان افزود: با این رویکرد، 
تسهیلات اعطایی به ساکنان مناطق سیل زده سه استان لرستان، خوزستان و گلستان به 

صورت قرض الحسنه خواهد بود.
به گفته وی برای هر واحد احداثی در مناطق شهری 500 میلیون ریال تسهیلات 
بانکی با نرخ چهار درصد و 120 میلیون ریال کمک بدون عوض و برای واحدهای روستایی 
هر کدام 400 میلیون ریال تســهیلات چهاردرصدی و 100 میلیون ریال کمک بدون 

عوض دولتی پرداخت می شود.
رئیس  گروه برنامه ریزی بازسازی بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، تسهیلات پرداختی 
ارزان قیمت بانکی برای تعمیر را حداکثر 150 میلیون ریال و 50 میلیون ریال کمک بدون 
عوض بیان کرد و افزود: برای کمک هزینه لوازم منزل هفت هزار خانوار، 150 میلیون ریال 
تسهیلات بانکی و 50 میلیون ریال کمک بدون عوض به هر خانوار پرداخت خواهد شد.

روحانی ادامه داد: کمک هزینه اجاره بها به واحدهای احداثی در مناطق روســتایی 
60 میلیون ریال خواهد بود که این رقم در مناطق شهری 120 میلیون ریال خواهد بود.
به گفته وی تعمیرات منازل آســیب دیده تا پایان تابستان و منازل احداثی تا پایان 
ســال 1398 انجام می شود و بانک های تجارت، صادرات، سپه، توسعه تعاون، مسکن و 
ملی در استان ها، موظف هستند توزیع تسهیلات را در یک فرایند دو روزه شروع کنند.

رئیس  گروه برنامه ریزی بازســازی بنیاد مســکن انقلاب اسلامی گفت: بر اساس 
تفاهم نامه ای که بین رؤسای سازمان بسیج مستضعفین و بنیاد مسکن انقلاب اسلامی به 
امضا رسیده است بسیج در ساخت 300 واحد مسکونی روستایی و شهری و 500 واحد 

تعمیری در خوزستان مشارکت می کند.
روحانی، مشــارکت بسیج و سپاه برای ســاخت واحدهای مسکونی آسیب دیده را 

شتاب بخشی به ساخت و ساز و کاهش هزینه های مؤثر خواند.
در این نشســت کمک برای بازســازی و تعمیر یک هزار و 200 واحد مســکونی 
خانوارهای زیر پوشش کمیته امداد و بهزیستی خوزستان با مساعدت بهزیستی و کمیته 

امداد خوزستان به تصویب رسید.
در جریان ســیلاب مهیب فروردین ماه امســال ۷00 واحد شــهری و سه هزار و 
 400 واحد روســتایی خوزســتان تخریب شد و هفت هزار واحد روستایی و شهری نیز

 آسیب دید.

معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی گفت: دولت ۴۰۰ هزار واحد مسکونی در قالب 
طرح »اقدام ملی« برای اقشار متوسط و آسیب پذیر جامعه می سازد.

به گزارش ایرنا، مهدی عبوری در حاشیه آئین معرفی مدیرکل راه و شهرسازی استان سمنان، در گفت و گو با خبرنگاران 
افزود: با مصوبه شورای پول و اعتبار و ابلاغ به بانک مسکن، بنیاد مسکن انقلاب اسلامی و وزارت راه و شهرسازی، اجرای طرح 
اقدام ملی به زودی در کشور آغاز می شود.وی خاطر نشان کرد: برای ساخت این واحدهای مسکونی در کلان شهرها به یک 
متقاضی یک میلیارد ریال و به زوج ها یک میلیارد و 600 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت می شود.معاون توسعه مدیریت و 
منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی ادامه داد: این تسهیلات در مراکز استان ها به ازای یک فرد 800 میلیون ریال و برای زوج ها 
یک میلیارد و 400 میلیون ریال است.عبوری تصریح کرد: پرداخت این تسهیلات در شهرهای دارای جمعیت 200 هزار نفر 

به ازای یک فرد متقاضی 600 میلیون ریال و برای زوج ها یک میلیارد ریال خواهد بود.
معاون توسعه مدیریت و منابع انسانی وزارت راه و شهرسازی اضافه کرد: اکنون پرونده مسکن مهر در چهار استان کشور 

بسته شده است و به صورت جدی برای اتمام این طرح در دیگر استان های کشور تا پایان دولت دوازدهم اقدام می شود.

وزیر بهداشــت گفت: تصمیم به مبارزه جدی با واردات بی  رویه دارو گرفته  ام؛ چرا که این موضوع لگدمال 
کردن صنعت داخلی است. 

به گزارش وزارت بهداشــت، سعید نمکي در نشست خبري با اصحاب رسانه، در پاسخ به سؤالی در خصوص کمبودهای 
دارویی در کشور، گفت: درحال حاضر، کمبود دارویی جدی در کشور وجود ندارد و علي رغم فشارهایی که از سوي آمریکا وارد 
شد و مشکلات بسیار جدی ایجاد شده در نقل و انتقال پولی، اما با تمهیداتی که اندیشیده شده، خوشبختانه تاکنون توانستیم 

اقلام دارویی مورد نیاز را به هر روشی که بوده وارد کنیم.
صنعت داروسازی نباید لگدمال واردات شود

نمکي افزود: در مورد داروهاي وارداتي که تولید مشابه داخل دارد، نیز به شدت ایستادگی کرده ایم که وارد کشور نشوند. 
اعتقاد داریم صنعت داروسازی نباید لگدمال واردات شود.

وی اظهار داشــت: از طرفی در حوزه داروهای اساســی کمبودی نداریم و اگر کمبودی هست در داروهای خارجی مشابه 
داخلی است. البته برای بیماران صعب العلاج که ممکن است سیستم بدنشان به داروهای داخلی واکنش نشان دهد، داروی 
مورد نیازشان را وارد می کنیم. خوشبختانه علیرغم همه مشکلات، شیوه هایی را دنبال می کنیم که تا پایان سال چیزی به عنوان 
کمبود داروهای اساسی نداشته باشیم. وزیر بهداشت همچنین درباره تغییر ذهنیت مردم به داروی ایرانی، خطاب به رسانه ها 
گفت: از اصحاب رسانه و هر کسی که روح ملی دارد، خواهش می کنم که کمک کنند تا در دام تبلیغاتی و شانتاژ واردکننده ها 
نیفتیم، تصمیم به مبارزه جدی با واردات بی  رویه دارو گرفته ام؛ چرا که این موضوع لگدمال کردن صنعت داخلی است. کمک 

کنید ذهنیت مردم را از اینکه داروی ایرانی کیفیت ندارد، دور کنیم.
رانت به تولیدکننده و واردکننده دارو نمی  دهیم

نمکی با تاکید بر اینکه در حال حاضر هیچ دارویی در داخل کشور تولید نمی  شود که کیفیت آن زیر سؤال باشد، عنوان 
کرد: همین طور که رانت به واردکننده نمی دهیم، رانت به تولیدکننده هم نمی  دهیم. قطعاً با کوچک  ترین مشکل در عرصه 

داروهای داخلی بزرگ ترین برخورد خواهد شد.
15 میلیون بیمار مبتلا به پرفشاری خون در کشور داریم

وی با بیان اینکه 50 درصد از بیماران مبتلا به فشــارخون بالا، تحت کنترل و درمان مناســب قرار ندارند، گفت: طبق 
برآوردها، در حال حاضر، حدود 15 میلیون بیمار مبتلا به پرفشاری خون در کشور داریم. انتظار می رود در بسیج ملی کنترل 
فشارخون حدود دو میلیون بیمار مبتلا به فشارخون بالا شناسایی شود، گام بعدي نیز، ساماندهي و ارجاع این افراد به پزشک 

و پیگیري درمان آنها است.

دوره تنفس بازپرداخت تسهیلات 
بازسازی مناطق سیل زده سه ساله شد

دولت ۴۰۰ هزار خانه 
برای اقشار آسیب پذیر می سازد

وزیر بهداشت:

كمبودی در مورد داروهاي اساسي وجود ندارد

9 پروژه اقتصاد مقاومتی 
برای بهسازی اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( اجرا می شود


